

**Originalia | Original Articles****Klinische Anästhesie | Clinical Anaesthesia***„Let's talk about ... us“***Die Situation an deutschen Kliniken mit Blick aus der Anästhesiologie und Intensivmedizin vor der COVID-19-Pandemie. BDA-Befragung zur psychosozialen Unterstützung in der Akutmedizin im Herbst 2019***„Let's talk about ... us“*

The situation at German hospitals from the perspective of anaesthesiology and intensive medicine prior to the COVID-19 pandemic. BDA survey on psychosocial support in acute medicine in the autumn of 2019

D. Hinzmann  
A. Schießl  
J. Kreitlow  
A. Igl  
M. Koll-Krüsmann  
S. Heininger

92

**Hämodynamisches Monitoring mittels transpulmonaler Thermodilution bei Patienten mit zytoreduktiver Chirurgie und hyperthermer intraperitonealer Chemotherapie**

Haemodynamic monitoring by application of transpulmonary thermodilution in patients with cytoreductive surgery and hyperthermic intraperitoneal chemotherapy

S.G. Sakka  
J. Grensemann  
M. Harte  
J.M. Defosse  
F. Wappler  
M.M. Heiss  
et al.

101

**Übersichten | Review Articles****Klinische Anästhesie | Clinical Anaesthesia****Remimazolam – Die Zukunft der TIVA?**

Remimazolam – The future of TIVA?

V. Scheckenbach  
P. Hofmann  
B. Drexler

111

**Fortbildung | Medical Education****Schädel-Hirn-Trauma: Pathophysiologie und Notfallmanagement**

Traumatic brain injury: pathophysiology and emergency management

K. Hoppe  
W. Klingler

118

**Mitteilungen | Communications****Kasuistiken | Case Reports****Erosio Corneae nach Anästhesie und Operation: Voll beherrschbares Risiko oder nicht sicher vermeidbare Komplikation? Kasuistik und Darstellung der aktuellen Situation**

Corneal erosion after anaesthesia and surgery: a fully manageable risk or a complication that cannot be avoided with certainty? Casuistics and description of the current situation

L. Brandt  
J. Riedel  
S. Schramm

128

**Aus den Verbänden | News | Information | Events****BDAktuell**

JUS-Letter

V21

**BDAktuell | DGAInfo****Information bezüglich der Einladungen zu den Mitgliederversammlungen von BDA und DGAI sowie der Arbeitskreise und Foren**

V25

**Impressum | Imprint**

V34